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Generalforsamling den 19. april 2017 Grundejerforeningen Leos Allé. 
 
Afholdt i medborgerhuset. 
Der var fremmødt ca. 20 deltagere, inklusive bestyrelsen. 
 
 
Formanden bød indledningsvis velkommen og påpegede, at mødet ikke er lovligt indkaldt, hvilket 
skyldes manglende mulighed for at leje medborgerhuset, ligesom formanden i hele marts måned 
havde været forhindret i at deltage i en generalforsamling. 
  
1. valg af dirigent.  Søren Eller blev foreslået og valgt enstemmigt. Dirigenten forespurgte 
generalforsamlingen, om der er nogen der ville gøre indsigelse til at generalforsamlingen blev 
afholdt grundet indkaldelsestidspunktet, som er i strid med foreningens vedtægter. Der var ingen 
af de fremmødte, der havde indvendinger. Dirigenten anbefalede herefter bestyrelsen for at 
gennemføre generalforsamlingen. 
 
2. bestyrelsens beretning.  Formanden afgav sin beretning for 2016. Efter nogen debat vedr. 
emner, der rettelig henhører under pkt. evt. blev formandens beretning godkendt af 
generalforsamlingen. 
 
3. regnskab 2016.  Regnskabet blev forelagt af kassereren. Der blev stillet spørgsmål om, hvad 
foreningens forholdsvis store indestående skal bruges til. Formanden oplyste, at indeståendet har 
været et godt ”pressionsmiddel” overfor kommunen – fx at foreningen kan ”true” kommunen 
med, at den vil bruge egne midler til fx beplantning og herefter kommer der skred i tingene, idet 
kommunen i sidste ende nok helst selv vil bestemme, hvilke planter der skal sættes.   Foreløbig er 
der ikke planer om at bruge et forholdsvis stort beløb af foreningens formue. Der henvises til 
forslag under punktet evt. Regnskabet vedtaget. 
 
4. budget 2017. Budget blev ligeledes forelagt af kassereren. Vedtaget. 
 
5. behandling af indkomne forslag.  Formanden forelagde et indkommet forslag fra Jørn Anton 
Tygesen, der er beboer på Leos Allé. Forslaget går ud på, at Leos Allè lukkes helt ved 
indmundingen i Bargumsvej. Forslagsstilleren var ikke til stede under generalforsamlingen, men 
havde anmodet om, at forslaget blev bragt til høring. Forslaget medførte debat, og det blev 
herunder bl.a. påpeget, at forslaget savner fokus på cyklisterne, som ikke tilgodeses tilstrækkeligt. 
Formanden forelagde under debatten kommunens definitioner af vejnettet i Tønder by, og det 
konkluderedes, at Leos Allé må klassificeres som en primær fordelingsvej. Afsluttende blev 
generalforsamlingen enig om, at der i første omgang henstilles til kommunen, at der iværksættes 
en ny trafiktælling, som kan være basis for en nyvurdering af problematikken omkring færdslen i 
buen ved Bargumsvej. Herefter skal der formuleres forskellige løsningsforslag til kommunen vedr. 
forøget sikkerhed for bløde trafikanter. 
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6. kontingent. Fastsættes til fortsat samme beløb på 100,- kroner. 
 
7. valg af bestyrelsen. 
Valgt blev: 
• Formand: Bente Solgaard 
• Bestyrelsesmedlemmer: Peter Jensen og Henning Mortensen 
• Suppleanter: Sanne Gaarde og Pia Sørensen. 
• Revisor: Kis Thomasen. 
•  
8. evt.: 
Der var livlig debat omkring diverse emner. Det blev påpeget, at hastigheden på vejen efter 
renoveringen fortsat er for høj. En af de fremmødte undrede sig over, at niveauforskellen ved 
krydsene er blevet lavere. Problematikken omkring skader, som er opstået på nogle af husene på 
vejen i forbindelse med renoveringen, blev nok engang drøftet, og formanden henviste til, at 
klagemål skal fremsendes til kommunen på den opgivne mailadresse. Dirigenten påpegede, at han 
havde observeret, at vejen efter flytningen af brandstationen til Nordre Landevej nu 
tilsyneladende i højere grad end tidligere benyttes af brandvæsenet som gennemkørselsvej, når der 
rykkes ud til brand, og dirigenten mente, at det ville være i sin ret, at bestyrelsen rettede 
henvendelse til brandvæsenets ledelse for at forhøre sig om, det kunne have sin rigtighed. Punktet 
blev diskuteret og konklusionen var, at det nok var mest naturligt at brandvæsenet valgte den 
nemmeste og hurtigste vej under udrykning til et brandsted. En beboer påpegede, at affald i 
bedene omkring vejkrydsene er et problem. Retfærdighedsvist skal det dertil siges, at kommunen 
fra tid til anden rydder op i bedene. Det blev i denne sammenhæng også påpeget, at der efter 
renoveringen vil komme et såkaldt 1 års eftersyn, formentlig i efteråret 2017. Flere deltagere gav 
udtryk for, at der havde været stor opbakning omkring gadefesten og tilslutningen til denne, 
hvilket er glædeligt.   
• Bestyrelsesmedlem Henning Mortensen stillede forslag om indkøb af et festtelt til 
vejfesten samt en havetraktor til snerydning betalt af foreningens formue. Alt fremsat for at 
fremme medlemmernes interesse. 
• Der blev stillet forslag om at oprette en lukket facebook gruppe for beboere på 
vejen, hvilket åbner mulighed for, at beboerne kan fremsætte forslag til forbedringer på vejen. 
 
Efter endt debat erklærede formanden generalforsamlingen for afsluttet. 
 
På bestyrelsens vegne 
 
Fritz Müller 
Referent 
 
 
 
 


